

Rachid RIDOUANE

Phonological typology and the phonetics-phonology interface

Phonological typology involves the comparative study of linguistic systems. This course is concerned with some of the classical results in phonological typology and touches on a number of central topics of current research at the interface between phonetics and phonology. The focus is on the structure and content of phonological forms (e.g. distinctive features, syllable structure) in light of recent advances in derivational theory (e.g. Autosegmental Phonology, Optimality Theory).

Typologie phonologique et interface phonétique-phonologie

La typologie phonologique implique l'étude comparative des systèmes linguistiques. Ce cours entend présenter un ensemble de résultats majeurs dans le domaine de la typologie phonologique et cible des thèmes centraux de la recherche actuelle à l'interface de la phonétique et de la phonologie. L'accent sera mis sur la structure et le contenu des unités phonologiques (ex. les traits distinctifs, les constituants syllabiques) à la lumière des avancées récentes dans le domaine de la théorie dérivationnelle (ex. Phonologie Autosegmentale, Théorie d'Optimalité).

--

Rachid Ridouane
Chargé de Recherche-CR1
Laboratoire de Phonétique et Phonologie
CNRS/Sorbonne Nouvelle
19 rue des Bernardins 75005 Paris
0033 (0)1 43 25 57 17
http://lpp.in2p3.fr/article.php3?id_article=321